
1 

 

PROTOKÓŁ NR L/2023 

Z L SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 20 czerwca 2023 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 12 radnych, co stanowi 80% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 11 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 10:00 – zakończyła o godz. 12:30. 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady L sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy 

zmarłego Zasłużonego dla Miasta Lipna – Mikołaja Konczalskiego. 

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne : 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XLIX sesji RM, 

2. Projekty uchwał : 

a) w sprawie powołania w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych na kadencję 2024-2027, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2023-

2026 dla Gminy Miasta Lipna. 

3. Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2022 rok. 

a) debata nad Raportem, 

b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

4. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2022 rok. 
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a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2022 rok, 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej, 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej, 

d) d y s k u s j a, 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2022 rok, 

f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

5. Sprawy różne i komunikaty. 

6. Zakończenie obrad L sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z XLIX sesji RM 

 

Do protokołu z XLIX sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z XLIX sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z XLIX sesji RM.  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Makowski Miłosz, 

Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech. 

Rada 12 głosami ZA przyjęła protokół z XLIX sesji RM. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

w sprawie powołania w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników sądowych na kadencję 2024-2027 

 

Renata Gołębiewska – Sekretarz Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie powołania w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych na kadencję 2024-2027 zgodnie z załącznikiem nr 1. 
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Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie powołania w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie powołania w sprawie powołania Zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027.  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Makowski Miłosz, 

Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech. 

Rada 12 głosami ZA podjęła   

            - UCHWAŁĘ NR L/358/2023 

jak w załączniku nr 1 

 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 

2023-2026 dla Gminy Miasta Lipna 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2023-2026 

dla Gminy Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

na lata 2023-2026 dla Gminy Miasta Lipna  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami na lata 2023-2026 dla Gminy Miasta Lipna  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Makowski Miłosz, 

Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 
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PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech. 

Rada 12 głosami ZA podjęła   

   

        - UCHWAŁĘ NR L/359/2023 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 3 

 

Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2022 rok 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, Panie 

i Panowie dyrektorzy. Państwo otrzymali raport o stanie miasta w formie papierowej. Mieliście 

okazję się zapoznać z tym zresztą była szeroka dyskusja też na Komisji, która się odbyła. Ja 

chciałbym jeszcze ten raport uzupełnić właśnie takimi slajdami, żebyście Państwo zobaczyli, 

ile żeśmy w ubiegłym roku zrobili. Później oczywiście będziemy odpowiadać na Państwa 

pytania. Wydaje mi się, że to będzie najlepsza forma (Raport o stanie Gminy Miasta Lipna 

stanowi załącznik nr 3 niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Raport otrzymaliśmy w terminie przed 

końcem miesiąca maja, także każdy z radnych miał czas zapoznania się. W dniu 6 czerwca 

mieliśmy możliwość wypowiedzenia się na Komisji na temat tego raportu. Aczkolwiek nie 

znaczy, że w dzisiejszej debacie nie możemy również w tym temacie również debatować. 

Przewodniczący Rady zarządził chwilę przerwy na przemieszczenie się radnych, po przerwie 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna omówił slajdy prezentacji podsumowania inwestycji 

i raportu stanu miasta za rok 2021 zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Ad. pkt 3-a 

 

Debata nad Raportem 

 

Po chwili przerwy Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – wznowił obrady i 

zarządził debatę. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Tu Pan Burmistrz tak wszystko przedstawia, jak tu kolega Jurek 

mówi, że ciężko o coś zapytać. Nie mam pytań, tylko chciałem zwrócić uwagę na kilka rzeczy 

może, które w tym raporcie się pojawiły. Przede wszystkim serdeczne podziękowania nie tylko 

Panu Burmistrzowi, ale całemu Urzędowi, wszystkim jednostkom, bo naprawdę pracy było 

dużo. Chciałem tylko zwrócić uwagę, że w tak krótkim czasie, czyli poprzedni rok i ten, tylu 

ulic w Lipnie to ja nie pamiętam może za krótko jeszcze żyje, żeby sobie przypomnieć, bo nie 

było remontowanych i zwrócić uwagę na to, że to są pieniądze rządowe. Dzięki rządowi można 

było to ruszyć i jeszcze rządowe, unijne, czyli dobrze, że urząd pochyla się nad takimi 

pieniędzmi, składa wnioski i je pozyskuje, bo z tego, co wiem w Polsce to niektóre urzędy tego 
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nie robią, ale to już ich problem, nie nasz na szczęście. I zwrócić chciałem uwagę na to, że Pan 

Burmistrz zapomniał chyba zwrócić uwagę, że też mieliśmy pieniądze z Urzędu 

Marszałkowskiego, bo chyba tego nie powiedział w niektórych sytuacjach albo mi wyleciało, 

no to przepraszam. Także z tych trzech podmiotów te pieniądze były i dzięki temu można było 

to wszystko zrobić i w tym roku to jest kontynuowane i bardzo dobrze.  

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Ja się od razu tak na bieżąco będę odnosił. Po to 

była ta prezentacja na slajdach, żeby zobrazować, jak rzeczywiście, ile tych ulic, bo jakbyśmy 

tak sobie z raportu tylko przeczytali, że zostało zrobione to czy tamto, nie uruchamiając 

wyobraźni, to rzeczywiście można by było powiedzieć „no coś tam zrobiono” i tak dalej. A jak 

przedstawiliśmy, to rzeczywiście w takiej formie, no to naprawdę zobaczyliśmy, jaka skala jest 

tego zadania, jak było dłużej i zresztą mówię część ulic, która zresztą tutaj z Rady, z okręgu 

wyborczego Pana radnego, one dopiero będą w tym roku, wejdą w tą całą prezentację, a tam 

też jest bardzo dużo ulic.  

Radny Zbigniew Napiórski - Są robione już teraz, a wracając właśnie, jak już Pan Burmistrz 

mówi o moim okręgu, Osiedlu Kwiatów ja tam mieszkam 12 lat, to może nie za długo, ale jak 

spotykam się z ludźmi, którzy mieszkają tam 40 parę lat, to z takim czasami żalem się 

wypowiadali „No mieszkamy tyle lat. Na początku jakieś ulice były zrobione. 40 lat płacimy 

podatki, ale chodnika to już chyba nie dożyjemy”. No to cieszę się, że dożyli, bo te chodniki 

są. Może nie wszędzie, ale ulice będą chyba wszystkie zrobione, chodniki w wielu miejscach 

się pojawiły nie mówiąc o innych infrastrukturach, także naprawdę fajnie. Dziękuję. 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Panie Przewodniczący, jeszcze jako uzupełnienie. 

Zadanie, które wcześniej ogłosiliśmy, to ten przetarg musieliśmy później pewne korekty zrobić. 

Musieliśmy tam, gdzie nie było takiej potrzeby, to „wycinaliśmy” powiem tak kolokwialnie te 

chodniki, żeby rzeczywiście to zadanie zrealizować, bo z tego, co Państwo na pewno zauważyli, 

to musieliśmy do tej inwestycji musieliśmy około 2.000.000 zł i tutaj no każdy może 

powiedzieć „A tu jeszcze nie ma chodnika” czy coś no żeby szansę dać wszystkim i żeby 

wszędzie zrealizować, to musieliśmy pewne rzeczy powycinać. 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz -  Ja również chciałam powiedzieć, że tutaj na tym naszym 

osiedlu, u mnie na Witonia bardzo dużo ulic powstało, co jest świetne, bo rozmawiałam z 

jednym panem, mieszkańcem, który tam też mieszka mówi, że mieszka 40 parę lat, ale jeżeli 

na tej ulicy już nie będę mówiła, która to, jedna z ulic zrobionych jeżeli tu powstanie chodnik, 

to jemu kaktus wyrośnie. Ja się do niego wybieram zobaczyć tego kaktusa teraz, bo mówiłam 

„Będziemy się starać, będziemy próbować tak zrobić, żeby to było”. Jedno takie pytanie mam, 

bo właściwie podwójne ile jeszcze takich zostało teraz, na ten rok 2023 z tego programu, ulic 

do zrobienia? Czy to będzie też tak dużo jak było? To jedna część? 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Podobna ilość, bo tutaj one są bardziej tak, jeżeli 

mówimy o lokalizacji tu jest na przykład dużo ulic na Osiedlu Kwiatów, ale też jeszcze są takie 

uliczki, jak tutaj te od placu Dekerta, które też będą w końcu wyremontowane, bo one są w 

bardzo opłakanym stanie, pomimo, że to jest centrum miasta Lipna. Jest ulica Graniczna, którą 

też będziemy tam łączyli z budową w ogóle całego ciągu kanalizacji i ulicę Graniczną. (...) Bo 

mówimy tak trudno mi się tak do tego troszeczkę odnieść (...) 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz -  Ale też dużo, o to mi chodzi, taka duża ilość. 
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Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Ona jest praktycznie zrobiona. Dokończona była 

ulica Łączna w tym roku, ale mówię (...) Ale połowa kwoty, tak mówię, kosztowo mniej więcej 

będzie to na połowę. 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz -   Czy mamy jakąś informację, że jakieś takie podobne środki 

w najbliższym czasie będą? Bo wyszło też nam, że w trakcie tych remontów jakieś takie 

dodatkowe potrzeby na przykład światła, gdzieś lampy, powstały nowe teraz ulice ładnie, 

wszystko jest pięknie, a nie ma latarni. Czy wiemy coś o tym, że na dalszy rozwój tych już 

rzeczy coś będzie w przyszłości? 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Trudno nam się odnieść. Będziemy bardzo szybko 

i sprawnie reagować, jeżeli się cokolwiek pojawi. Tam, gdzie będzie możliwe, żebyśmy 

wymieniali te lampy, bo zresztą, jak pewnie zwracaliście uwagę na ulicę Pomorską i na ulicę 

Ptasią tam są projekty już robione po to, żeby te lampy już tam zafunkcjonowały. Będziemy 

systematycznie wchodzić i będziemy systematycznie zakładać te lampy. Nie ma jakiegoś 

jeszcze klucza, według którego byśmy to robili, ale tam, gdzie tylko będzie możliwość, nie 

będzie żadnych jakichś takich kolizji tak, jak mówiłem wcześniej to będziemy na pewno to 

robić. 

Radna Anna Domeradzka - Ja chciałabym tak powiedzieć moi wyborcy też się bardzo cieszą z 

tego, że mają ulice i tych ulic jest w moim okręgu dużo zrobionych. Jedno tylko proszę, żeby 

ten fragment chodnika, o którym ja już tyle mówię, ten kawałeczek, który od 22 stycznia idzie 

do Źródlanej, żeby go wyrównać i poprawić, bo tam naprawdę trzeba. No i pozostaną jeszcze 

schody tych małych uliczek, które tam dobiegają od 22 stycznia do Gór Wapiennych. One tam 

są w opłakanym stanie, ale to przyszłość, także proszę się na tym jeszcze pochylić, bo naprawdę 

to są ważne rzeczy.  

Radny Kamil Komorowski -  Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni Państwo. 

Sami widzieliśmy, ile dzieje się w mieście Lipnie przez 45 minut oglądaliśmy prezentację i 

rzeczywiście tych inwestycji, tych imprez kulturalnych jest całe mnóstwo. Natomiast tak sobie 

teraz myślę, ja drepcząc po tym mieście codziennie, spotykam mieszkańców i oni zadają mi 

jedno pytanie „Panie, w tym mieście nic się nie dzieje”. I teraz tak myślę, co by trzeba w tym 

mieście zrobić, żeby zmienili zdanie? Naprawdę. Bo rzeczywiście każdy znajdzie coś dla siebie 

senior znajdzie dla siebie przegląd jakichś tam zespołów senioralnych. Dzieciak pójdzie na 

Dzień Dziecka. Ktoś, kto chce postrzelać, pójdzie postrzelać. Ktoś, kto chce pograć w tenisa, 

pójdzie pograć w tenisa. Tych atrakcji jest całe mnóstwo, natomiast ciągle słyszę „Tu się nic 

nie dzieje”. Panie Burmistrzu, co tu trzeba zrobić, żeby ci ludzie zmienili zdanie? 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Ogłosiliśmy taki program fotograficzny „Cudze 

chwalicie, swego nie znacie”, bo przyjeżdżają goście do nas, do miasta Lipna i rzeczywiście 

nie powiedziałem jeszcze o jednej rzeczy, która teraz mówię, zawsze można o czymś 

zapomnieć i coś pominąć. Jest też klub tenisa ziemnego w mieście Lipnie i może dlatego nie 

powiedziałem, bo on jeszcze w tamtym roku tak nie wpisał się jeszcze w nasz kalendarz, ale 

teraz przecież był turniej imienia Poli Negri w tą sobotę. To było naprawdę tylu gości 

przyjechało, że nawet już później wstrzymano zapisy, bo nie byli w stanie tego wszystkiego 

przeprowadzić sprawnie i tak dalej. Czasami przykro, że jeżeli zresztą Państwo zobaczyli na 

zdjęciach, bo jak tak się to wszystko rozkłada w czasie i tak dalej Pan Dyrektor dopiero z 

MOSiR-u się dzisiaj, w tej chwili pojawił, bo wcześniej też był na rajdzie rowerowym w dniu 

dzisiejszym i mówię. Zbyszek zresztą troszeczkę miał żal, że ten rajd dzisiaj, bo sam mówił, że 
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chętnie by pojechał, ale czasami no przykro, że my ofertę przedstawiamy i tak dalej, a ludzie 

nie chcą z tego do końca korzystać. Tu się odniosę do (...) Tutaj Pani Sekretarz mi podpowiada, 

bo też w sobotę mieliśmy jeszcze wystawę psów, owczarków niemieckich. Z całej Polski 

przyjeżdżają. Pan, który przywiózł dwa pieski jeden zdobył tytuł najładniejszego pieska, druga 

suczka też zdobyła ten tytuł przyjechali ze Szczecina i byli naprawdę bardzo  

Radna Wiesława Tyfczyńska - Mieszkańcy mówią, że brakuje lodowiska. Niestety tego nam 

brakuje w mieście. Lodowiska. (..) No nie. W lato jest dużo atrakcji, a w zimę naprawdę nie 

ma. Większość może nawet społeczeństwa i starsi, i młodsi (...) 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Myślę, że jak byśmy dzisiaj ustawili to lodowisko, 

to byśmy się zapisali w historii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – Jak to się ogląda 

wszystko, to serce rośnie. Ja już miałem sposobność podzielić się opinią tą w telewizji 

kablowej, za co dziękuję. Uważam, że to jest najlepsza kadencja i inne nie będę ich negatywnie 

oceniał, może miały mniejsze możliwości, dlatego to wyglądało tak, jak wyglądało. To wygląda 

inaczej, ale żeby to wyglądało tak, jak wygląda, to za tym stoją ludzie, których dzisiaj na tych 

slajdach nie było widać. Na tych slajdach było widać inwestycje konkretne efekty pracy, a 

przecież za tym stoją dobre wnioski, bo nie ukrywajmy, że miasto nie ma takich pieniędzy, 

żeby ze swoich pieniędzy to czynić, zatem dobre wnioski za tym stoi. Tutaj taki jeden człowiek, 

jego na tej sali nie ma jest to Daniel Świdurski, dla którego tutaj wielkie dzięki za jego pracę, 

który nic nie zostawia, co jest do zrealizowania. Nawet chwilami wiem, że go Pan Burmistrz 

mu podsuwa „Daj spokój Daniel, bo za dużo tego jest i nie damy rady z wkładem własnym”, 

ale wiem, że to robi. Poza tym jest druga osoba, która pisze dobrze przetargi, bo to też jest 

istotne, żeby to potem rozliczyć. To jest Artur Rybicki, któremu też wielkie dzięki się należą, 

ale żeby to wszystko dalej zostało wykonane, to jest proste wykonawstwo, czyli tutaj nadzór 

Pana inżyniera, który tam pilnuje nad tym z Panem Burmistrzem na co dzień. No i na koniec 

Pani Skarbnik ze swoją ekipą dba o rozliczenie właściwe, żeby to wszystko zostało rozliczone 

co do złotówki i żeby te pieniążki wszystkie, które nam zostaną przyznane, do tej kasy wróciły, 

bo to z reguły się najpierw robi z własnych środków, a potem to następuje. Ważne jest również 

w tym wszystkim przychylny klimat dla tych wniosków, żeby te wnioski trafiły we właściwe 

miejsce i zostały zaopiniowane. Tak, jak już powiedział mój kolega Zbyszek, to jest to montaż 

środków rządowych. Jest ich sporo i są to środki na edukację, kształcenie, na drogi 

samorządowe, bo pomimo tego Ładu Polskiego, dużego projektu, który w tej chwili jest 

realizowany, realizowane były mniejsze przez wojewodę, na co dzień składane co roku od... 

Nie pamiętam, od którego roku to weszło. Na początku nazywało się bodajże „schetynówka”, 

dzisiaj to się nazywa rządowy program. Jest tych dróg już co roku więcej i teraz ten wniosek z 

Ładu Polskiego wpisał się idealnie, bo wiele tych dróg w życiu nie byłoby zrealizowane, bo 

one się nie wpisywały do tego programu wojewódzkiego, bo one nie miały charakterów 

strategicznych. Nie wiązały drogi krajowej ani powiatowej z niczym. Po prostu jakby były ślepe 

i to była, tak się mówi, coś pięknego, co zostało bardzo dobrze wykorzystane przez urząd, przez 

pracowników i mam nadzieję, że do końca zostanie rozliczone tak, jak tutaj ta hala. Hala to też 

nie jest taka rzecz, o której Pan Burmistrz mówił o 2880000 zł, ale jeszcze były drugie 2000000. 

Tak naprawdę to z tego, co ja tutaj mam, to my mieliśmy nasz wkład był 1500000 zł. No więc 

za 1500000 nie bylibyśmy w stanie i nie powstałby ten piękny obiekt, a dzisiaj możemy się 

cieszyć pięknym obiektem, który naprawdę będzie służył przez wiele, wiele kadencji, wiele 
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pokoleń i dzieci, które tam chodzą do szkół. W międzyczasie przez funduszy inwestycyjnych, 

tych rządowych, wykonano termomodernizację Szkoły Podstawowej nr 2, która wygląda 

zupełnie inaczej, a zapomniałem o jeszcze bardzo ważnej rzeczy, bo w międzyczasie Pan 

Burmistrz ze swoją ekipą wykonał kawał dobrej roboty w zakresie oszczędności finansowej, 

budując instalacje fotowoltaiczne na wielu obiektach. Praktycznie w tej chwili to wiem, że jest 

tylko basen z naszych obiektów nie objęty tym działaniem, ale to ze względów technicznych, 

po prostu jest niewykonalny. A tak, jeśli byśmy mieli dzisiaj płacić za energię elektryczną w 

tych kosztach, jakie są obecnie no może chwilowo są obniżone, ale za moment wrócą do normy, 

więc uderzyłyby mocno budżet, a co nam jest ważne wkład własny. Ten wkład własny nam jest 

nieodzowny, żebyśmy cokolwiek realizowali. Także to przy tym wszystkim są pieniądze 

rządowe, pieniądze z Unii Europejskiej to idą za pośrednictwem Urzędu Marszałkowskiego, bo 

to Urząd Marszałkowski jest dysponentem tych środków i tu ja uważam, że szczególne 

podziękowania należą się, jeśli chodzi o te środki unijne, wiadomo, że rządowi, ale tutaj Pani 

Annie Gembickiej, minister z naszego terenu, która sądzę, że tam za nami obstaje i nas wspiera 

we wszystkich działaniach. Również wielkie podziękowania należą się Marszałkowi Urzędu 

Marszałkowskiego, Panu Piotrowi Całbeckiemu, ale również naszej lokalnej Pani Marszałek, 

Pani Anecie Jędrzejewskiej, która stoi za wieloma projektami. Zarówno tymi twardymi, 

inwestycyjnymi, jak i tymi miękkimi, które po prostu dedykowane są szkołom, czy innym 

jednostkom, choćby straży pożarnej, która też korzysta z tego, drużyny młodzieżowe 

korzystają. Wiem, że tutaj w przypadku sali gimnastycznej był zaangażowany Pan poseł 

Mieczysław Kazimierz-Baszko. Ja nie znam bliżej, ale tutaj Pan Burmistrz ten temat zna, więc 

wiele innych ludzi po drodze pomogło nam, żebyśmy mogli to zrealizować i dzisiaj możemy 

się cieszyć tym, co mamy. W międzyczasie był trudny rok. 2022 był bardzo trudny. Z jednej 

strony dalszy ciąg pandemii, z drugiej poważny kryzys energetyczny, który powodował 

poważne problemy. Ja za chwilę ogłoszę, tutaj pomógł Pan Prezes jak najbardziej, ale to była 

ta część druga, a pierwsza miała miejsce tutaj w ratuszu i tutaj Pani Sekretarz ze swoją ekipą 

siedziała do godzin późno wieczornych, analizując wszystkie te wnioski. A było tego naprawdę 

dużo. Było różnych rzeczy, te rzeczy były niespójne, niejasne, było ciągle wiele komplikacji i 

różnych dyskusji. Można było na ten temat dzisiaj długo rozmawiać, jak pięknie się ogląda te 

slajdy, bo one są piękne, a to jest efekt finalny, ale po drodze nie widzi się tych mróweczek, 

które na to wszystko pracowały i wytworzyły to zadanie. To również jest wkład nasz. Nas nie 

widać też jako radnych na tych sesjach. Pracujemy na Komisjach. Tam wspieramy się, tam 

osiągamy konsensus. Wielokrotnie nie mamy wspólnego zdania, ale wzajemnie potrafimy się 

porozumieć pomimo różnic politycznych różnego typu. Osiągamy ten konsensus i Pan 

Burmistrz raczej chyba z nas i urząd jest zadowolony, że potrafimy się tutaj na zasadzie starego 

powiedzenia, że zgoda buduje, a niezgoda rujnuje, osiągamy wielkie sukcesy, bo to jest sukces 

ja uważam.  Tu bardzo pięknie Pan Burmistrz omówił wszystkie organizacje pozarządowe i 

społeczne, działające na terenie miasta Lipna. Przy tych pieniądzach, które one dostają, to 

naprawdę chapeau bas dla nich wszystkich. Jeśli chodzi o te pieniądze, Poli Negri 9000 zł, 

Towarzystwo Lipa 5000 zł, Towarzystwo Historyczne 1000 zł. Co to są za pieniądze? A 

działalność? Działalność jest nieporównywalna do efektów. Idę dalej, jeśli chodzi o kluby 

sportowe. Mień najwięcej 46.000 zł, MX Lipno 40.000 zł, Mistrzostwo Polski. No fajne, 40.000 

zł Mistrzostwa to bajka, tylko wiadomo, że to jest nasz mały wkład, reszta to są inne 

zaangażowanie tych działaczy i mamy czym się cieszyć. Jesteśmy dumni, bo to nas rozsławia, 



9 

 

nasze Lipno w skali Polski. Również dalej Klub Kyokushin Karate 18.000 zł, a wczoraj 

dowiedziałem się, że Mistrzem Europy został zawodnik Klubu przepraszam, Świata. No 

Mistrzem Świata, no więc o czym my tu mówimy? Małe Lipieńko, gdzieś na Węgrzech i 

zawodnik z Lipna zostaje przy takim niewielkim wkładzie. Ja wiem, że ten wkład Pan 

Burmistrz dał większy, tylko nie ma też z czego, bo tu też na co dzień się borykamy płace dla 

pracowników, bo pracownicy, żeby byli efektywni, muszą być wynagradzani, muszą być 

zmotywowani. Tu jest jeden problem i tu wiążą się takie rzeczy, jak zagrożenia. Zagrożenia, 

jakie mają miejsce. Wiele z nich jest po prostu niezależnych od nas. Są zależne od polityki. Tej 

czy obecnej. Czy zmniejszenie stawki PIT-u i zwolnienie osób do 26 roku od płacenia podatku, 

podwyższeniem uzyskania przychodów, jest to pozornie działanie proobywatelskie, fajne, tylko 

ono mocno uderza w nasz samorząd. Automatycznie ogranicza nasze możliwości na wkład 

własny do inwestycji, jak również wszelkie inne działania, jakie możemy robić. Oświata i 

subwencja oświatowa od lat mamy jedną równie pochyłą. Pięknie się słyszy w telewizorze, jak 

to się wszystko bilansuje, ale dziwnie, ponieważ u nas tylko 6.000.000 zł musimy dać ze 

środków własnych na utrzymanie oświaty. Oczywiście nie jest to zarzut w stosunku do oświaty, 

bo ona jest potrzebna i nie widzimy tutaj jakiejkolwiek uwagi, żeby na tym oszczędzać, ale ktoś 

tutaj chyba nie dopowiada prawdy. Ta subwencja od lat jest za mała i mamy to, co mamy. 

Dochodzi jeszcze depopulacja społeczeństwa. Pomimo tego, że w naszym raporcie tam 

wychodziło, że mamy prawie to samo, co mieliśmy rok temu, to jak się weźmie oświadczenia, 

te śmieciowe, to trochę to inaczej wygląda. Ja wiem, że tam może troszkę przekłamane, ale nie 

do końca. A tam wygląda, że mamy 11200. Także około półtora tysiąca tych mieszkańców 

Lipna nie ma. Jeśli ta tendencja, zresztą Lipno nie jest wyjątkiem, tendencja będzie spadała, to 

będzie spadała również ilość środków, jakie będą wpływały do miasta z podatku dochodowego. 

Jest to też zagrożenie, na które też bezpośrednio Burmistrz nie ma wpływu. Jesteśmy też w 

fatalnej sytuacji, bo mamy dość niski poziom uprzemysłowienia, poza paroma istotnymi takimi 

miejscami pracy, jak Dawtona, jak chłodnia nie pamiętam, jak się nazywa tak, Greenyard jak 

firma Pana Prezesa, jak szpital, to tych jednostek jest niewiele, które generują jakiekolwiek 

dochody i wpływają na miasto. Mało tego, my nie mamy terenów inwestycyjnych. Jeśli byśmy 

nawet chcieli, to nie mamy gdzie cokolwiek ulokować. Mamy troszkę tych terenów przy 

„dziesiątce”, w większości prywatnych, które nie wpływają na większy rozwój miasta. 

Dodatkowo mamy rzeczy, które w jakiś sposób nas jeszcze też mogą zgarnąć na margines DK 

10 ma iść zupełnie gdzie indziej, czyli to będzie szło, nie wiem co, do końca, jak to będzie 

wyglądało. Pytanie, czy jeszcze nie zostanie zniszczone, kiedy będzie powstawała główna ta 

droga, jak pójdzie ten ruch w tym czasie naszym terenem, jak będzie wyglądała DK 67. To są 

bardzo istotne rzeczy. Wiele rzeczy jest takich, które my, jako mieszkańcy nie możemy sobie z 

tym poradzić, a musimy Burmistrz i jego ekipa na co dzień się z tym boryka i 5 lat, bo to od 5 

lat zaraz będzie, nie zostało zmarnowane, zostało wykorzystane maksymalnie. Każdy 

malkontent, jak tu kolega powiedział może mieć tą wagę do tego, do tamtego. No zawsze tacy 

byli. Nie wiem, może Panie Burmistrzu, zróbmy wzorem Włocławka spacery po mieście, 

zaprośmy mieszkańców. Niech przyjdą, niech zobaczą naprawdę, co się zrobiło. Jeszcze jedna 

rzecz. Ostatnia już. Na mieście jest fajnych, wiele rzeczy, które zostały wykonane przez 

mieszkańców. Na budynkach, w tych kamienicach, czyli rodzinnych domach. Ładnie 

wyglądają, ładne wejście, ładne elewacje, ale są też obiekty, które straszą, które wyglądają 

okropnie. Niektóre się nadają do rozbiórki, ale niektóre wymagają tylko pracy. Wiem, bo przed 
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chwilą rozmawiałem z Panem Burmistrzem, że nadal obowiązuje u nas uchwała, która 

umożliwia skorzystanie z ulgi na to, żeby wyremontować ten obiekt, a na pewno będziemy 

bardziej wszyscy zadowoleni z tego wszystkiego, co się dzieje. Natomiast powiem, że nawet 

obiekty zabytkowe są remontowane w tym czasie, w tym trudnym czasie. Tutaj wiem, że ksiądz 

dziekan również pozyskał pieniądze: z powiatu 100000, z Urzędu Marszałkowskiego 140000. 

Tu wiem, że również miasto występowało o środki i na tym się skończyło na dzień dzisiejszy i 

to wszystko jest robione. Także zasób zabytkowy jest utrzymywany. Wszyscy jakoś w tym 

momencie działają. Chyba jak ktoś odgórnie działa, czy jak tutaj Burmistrz z ekipą działa dla 

poprawy, to i wszyscy patrzą i też coś próbują osiągnąć. Przepraszam, że tak długo to trwało, 

ale chciałem to wszystko powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

Marcin Kawczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący, szanowni Państwo radni. Ja króciutko, bo tu jeszcze Pan 

Burmistrz nie wspomniał o spółce miejskiej, której miasto jest w 100% właścicielem i Pan 

Burmistrz pełni funkcję właściciela i Pan Burmistrz jako właściciel wyznaczył nam wiele lat 

temu zadanie na przykład, aby likwidować niskie emisje i rozbudować sieci ciepłownicze. I 

pomimo tak trudnego okresu tak, jak mówiłem w ubiegłym roku, ten trudny okres był czy w 

tym roku, czy przez ostatnich wiele lat. My tych sieci wybudowaliśmy 22 km od 2010 roku. To 

jest taka ciekawostka, bo teraz aktualnie liczyłem PUK ma 15 lat, przygotowujemy się do 

jubileuszu i takie podsumowanie sobie robiliśmy. Nie będę tutaj zanudzał, nie będę o wszystkim 

mówił, tylko tak przykładowo powiedziałem o tych sieciach ciepłowniczych, ale to też nie jest 

tak, że przedsiębiorstwo same z siebie sobie bierze i robi. Ona ma wyznaczone cele i te cele są 

wyznaczone przez włodarza, przez Burmistrza, po to, żeby spełniać swoje zadanie i tutaj 

Zbyszek mówił o Osiedlu Kwiatów. Przecież 5 lat temu czy 4 lata temu na Osiedle Kwiaty 

dopiero wyszliśmy. W tej chwili duża część Osiedla Kwiatów już jest zasilana w ciepło. W tym 

roku poszerzamy bardzo duży odcinek, wiele nieruchomości będzie podłączonych. Zachęcam 

do tego, jeszcze cały czas zachęcam do tego, żeby składać wnioski, bo jeszcze jest ostatni 

gwizdek. Jak będzie to blisko sieci, to jest szansa, że może jeszcze kogoś podłączymy, ale 

mamy w tym roku też około 40 nieruchomości do podłączenia i przez ostatnie 5 lat jest to 

właśnie taka mniej więcej liczba między 30, a 40, ponad 40 nieruchomości rocznie. W tej chwili 

mamy, zaczynaliśmy od 96 nieruchomości, teraz mamy ich ponad 280, jeżeli chodzi o 

ciepłownictwo i dlatego tutaj chciałem podkreślić właśnie szczerze, że jest spółka miejska, 

która też wykonuje zadania. My mamy budżet średnio około 4000000 rocznie, przeznaczonych 

na inwestycje z własnych środków, ale nie tylko, bo pozyskujemy środki zewnętrzne unijne. 

Oczywiście tym wszystkim ktoś zatwierdza ten plan inwestycyjny. Jest to Pan Burmistrz. No i 

tak, jak nie będę zanudzał o tych wszystkich już innych rzeczach, bo wiem, że tutaj jak dużo 

mówię, to się niektórzy niepokoją dlatego chciałem jeszcze to podkreślić. Jeszcze jedną rzecz 

chciałem podkreślić, bo jakieś małe wspomnienie było, ale myślę, że wielką akcją było i 

naprawdę dużo energii tutaj urzędnikom, pracownikom magistratu i naszym, akcja dystrybucji 

węgla, z którego bardzo wiele osób skorzystało i naprawdę myślę, że to w tym takim okresie 

trudnym była jakaś tam ulga dla mieszkańców. No, ale myślę, że to zadanie wykonaliśmy w 

miarę dobrze i dzięki wspólnemu działaniu się to udało. Bo to tylko tak na przykładzie tego 

ciepłownictwa, oczywiście jeszcze mógłbym mówić o kanalizacji, mógłbym mówić się o 

kanalizacji deszczowej, o której Pan inżynier zawsze, jak robiona jest droga, to nas tam często 
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w ostatniej chwili, ale spółka musi stanąć na uszach, żeby to wykonać i staramy się, żeby to 

zrobić. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – Ja mam gorącą prośbę, 

bo to bardzo dobrze, że Pan to powiedział, ale ja bym prosił na przyszłość, żeby w przyszłym 

raporcie to się znalazło, bo to szkoda pomijać. To są pewne osiągnięcia i to niemałe, które 

powinny się znaleźć również w raporcie gminy -  wodociągi, ilość wody, ile kanalizacji, Stacja 

Uzdatniania Wody choćby no jest tych rzeczy, o których warto mówić, chwalić się po prostu, 

mówiąc kolokwialnie tym. Bo nie ma co tu ukrywać i to powinno być zawarte, bo to, że Pan 

powiedział, bardzo jestem z tego kontent i sądzę, że i radni, ale jakby to było w raporcie na 24, 

to by było fajnie. Także bardzo proszę o to. 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Ja powiem szczerze, ja tak celowo troszeczkę nie 

powiedziałem o Spółce Komunalnej, bo sobie ją na deser zostawiłem. Po udzieleniu 

absolutorium chciałem podnieść rzeczywiście tutaj rolę tej naszej spółki, bo będę powtarzał, 

jak mantrę od kilku lat jeżeli Państwo rzeczywiście obserwują, to nie było podwyżki za śmieci. 

Już mamy od kilku lat najniższą cenę, jaką możemy rzeczywiście tutaj skalkulować i to, czego 

jeszcze Pan Prezes nie powiedział, bo wiele było rzeczywiście, jeżeli chodzi o dystrybucję, to 

zorganizowaliśmy to przy udziale to mówiłem, że przy udziale Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych zrobiliśmy to bardzo sprawnie, a przede wszystkim przy udziale pracowników 

Urzędu Miasta, bo to było kolejne zadanie, które zostało na nas takie niespodziewanie zrzucone, 

bo ja bym w życiu i zapewne Państwo też byście nigdy nie pomyśleli, że samorząd będzie się 

zajmował sprzedażą węgla. No tutaj Panie Prezesie bardzo za to dziękuję. Chciałem powiedzieć 

jeszcze o jednej bardzo ważnej inwestycji, którą przeprowadził w tym roku Przedsiębiorstwo 

Usług Komunalnych. Jest to nowa Stacja Uzdatniania Wody, o której Pan Prezes też nie 

powiedział, a to jest ta największa stacja na ulicy Kolejowej, która zaopatruje największą część 

miasta, jeżeli chodzi o wodę, a to, żeby była odpowiedniej jakości ta woda i żeby rzeczywiście 

zachować jakieś takie bezpieczeństwo, dotyczące zaopatrzenia mieszkańców w tą wodę, to 

myślę, że wszyscy z Państwa pamiętają, jaki mieliśmy problem z wodą i się bakteria coli się 

pojawiała, bo za mojej kadencji była ona dwukrotnie i wszyscy wiemy doskonale, jak wygląda 

sprawa, kiedy się pojawia coś takiego i później pojawiają się komunikaty, że rzeczywiście 

musimy tą wodę zamykać. Także jeszcze raz bardzo, Panie Prezesie, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka No wyjątkowo, jeśli 

chodzi o tą inwestycję ostatnią, o której Pan Burmistrz mówił, to jeśli bakteria się pojawi, to 

już tylko i wyłącznie na sieci, jeśli ktoś się w jakiś sposób włamie, ponieważ na stacji 

zamontowano specjalną lampę UV, która niszczy totalnie bakterie. Mało prawdopodobne, żeby 

cokolwiek tam się już pojawiło. Jak cokolwiek się pojawi, to już będzie tylko ingerencja 

człowieka na sieć. Czy są jeszcze jakieś głosy do dyskusji? 

 

Ad. pkt 3-b 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  
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W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Burmistrzowi Miasta Lipna. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Makowski Miłosz, 

Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech. 

Rada 12 głosami ZA podjęła   

        - UCHWAŁĘ NR L/360/2023 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 4 

 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2022 rok wraz                                           

z informacją o stanie mienia Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – poinformował radnych 

iż wszystkie dokumenty zostały przesłane elektronicznie, radni mogli się z nimi zapoznać i są 

widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4-a 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2022 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Miasta.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – odczytał treść uchwały Nr 12/S/2023 Składu 

Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 20 kwietnia 2023 

roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Lipno sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta. (załącznik 

nr 6). 

Ad. pkt. 4-b 

 

Uchwała Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Miłosz Makowski – odczytał treść uchwały 

Komisji Rewizyjnej z dnia 18 maja 2023 roku. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

poinformował o przekazaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w/w uchwały Komisji 
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Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lipnie wraz z opinią  w sprawie wykonania budżetu Miasta Lipna 

za 2022 rok celem zaopiniowania (załącznik nr 7). 

 

Ad. pkt. 4-c 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej.  

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lipnie – radny Kamil Komorowski – odczytał 

treść uchwały Nr 11/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej                                               

w Bydgoszczy z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lipnie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

za 2022 rok. (załącznik nr 8). 

 

Ad. pkt. 4-d 

Dyskusja.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – otworzył dyskusję w 

sprawie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2022 rok wraz z informacją o 

stanie mienia Miasta oraz sprawozdaniem finansowym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka - Mam pytanie do pani 

Skarbnik dotyczące sprawozdania budżetowego i podanej informacji w jednym z punktów o 

zaległościach Miasta w kwocie 5.558.109,53 zł. Co to jest? Czego ono dotyczy żeby 

mieszkańcy wiedzieli? 

Skarbnik Miasta Lipna - Mariola Michalska – Takie duże zadłużenie wynika z tego ze Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Lipnie realizuje zadanie odzyskiwanie zaliczki alimentacyjnej 

i funduszu alimentacyjnego. Większość zaległości - ponad 4.800.000,00 zł stanowi nasz 

dochód, czyli to co Miasto powinno otrzymać od dłużników alimentacyjnych. Zaległości z 

funduszu alimentacyjnego i zaliczki alimentacyjnej to z odsetkami to ponad 8 milionów 

złotych. Jedna część jest nasza (Miasta), a druga jest odprowadzana do budżetu państwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – Dziękuję bardzo. 

Podzielę się jeszcze z Państwem małą dygresją. To cieszy, że są pieniądze które wpływają do 

budżetu, tylko z tego punktu akurat niekoniecznie - chodzi o sprzedaż alkoholu. W związku z 

brakiem dodatkowych pytań i uwag co do treści przedstawionych dokumentów, 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – zamknął dyskusję w 

sprawie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2022 rok wraz z informacją o 

stanie mienia Miasta oraz sprawozdaniem finansowym. 
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Ad. pkt. 4-e 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2022 rok.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – poinformował 

radnych, iż treść sprawozdania finansowego wraz z projektem uchwały była udostępniona 

wcześniej, radni mogli się zapoznać z materiałami, które są widoczne na tabletach podczas 

aktualnych obrad sesji.  

  

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2022 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna 

za 2022 rok,  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, 

Tyfczyńska Wiesława  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech 

Rada 12 głosami ZA  podjęła  

- UCHWAŁĘ NR L/361/2023 

jak w załączniku nr  9 

 

Ad. pkt. 4-f 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – poinformował 

radnych, iż treść projektu uchwały była udostępniona wcześniej, radni mogli się zapoznać z 

materiałami, które są widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipna.  
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Sawicka-Borkowicz Anna, 

Tyfczyńska Wiesława  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Kępiński Jarosław, Maciejewski Wojciech 

Rada 12 głosami ZA  podjęła  

 

- UCHWAŁĘ NR L/362/2023  

jak w załączniku nr 10 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Także gratuluję Panie Burmistrzu w 

imieniu całej Rady. Gratuluję Panu, Pani Skarbnik, wszystkim pracownikom Urzędu, 

jednostkom organizacyjnym, spółce ze 100% udziałem Pana, wszystkim, którzy się przyczynili 

do tego sukcesu. [brawa] 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Ja też, Panie Przewodniczący klaszczę. Bardzo 

dziękuję, ale to nie jest tylko absolutorium dla Burmistrza miasta Lipna, bo to chciałem 

podkreślić, że to jest absolutorium dla wszystkich moich pracowników, tych najbliższych tutaj 

w Urzędzie, którzy rzeczywiście wiele pracy w to potrafią włożyć, żeby rzeczywiście ten budżet 

był jak najlepiej realizowany. Moje słowa podziękowania kieruję też do wszystkich dyrektorów 

jednostek za pełną dyscyplinę finansową. Jeszcze się nie zdarzyło tak za mojej kadencji, żeby 

ktokolwiek stawał przed rzecznikiem dyscypliny finansowej i się bardzo z tego tytułu cieszę, 

że czasami jest bardzo trudno, bo sami doskonale wiecie, jak wygląda ten budżet, jak składamy 

ten budżet i dzisiaj wiele takich uwag padło na przykład, że na stowarzyszenia 5000 zł czy 8000 

zł, czy na sport to są niewielkie kwoty. Trudno jest ten budżet złożyć w miesiącu listopadzie, a 

później go trudno realizować i żeby rzeczywiście skala tego wszystkiego, co Państwu 

przedstawiłem jest naprawdę bardzo duża i cieszy, że pomimo tego, że nie są zbyt duże 

pieniądze na te wszystkie działania stowarzyszeń, klubów i tak dalej, że jednak rzeczywiście, 

jeżeli ktoś chce w Lipnie z tego korzystać, to naprawdę może. Trzeba być malkontentem albo 

jakimś krytykantem, żeby po prostu nie dostrzegać, że coś rzeczywiście się dzieje. Bardzo 

dziękuję też Panu Prezesowi, bo tutaj PUK rzeczywiście w tym  roku 15-lecie. Sami doskonale, 

jeżeli ktoś będzie człowiekiem dobrej woli i będzie cofnąć 15 lat wstecz i pomyśleć, jak 

wyglądała wtedy, bo to był zakład budżetowy, nie była to spółka wyodrębniona, a jak wygląda 

w tej chwili, to rzeczywiście kapelusze z głów przed tym, co Prezes robi też ze swoimi 

pracownikami, bo też trzeba rolę wszystkich pracowników w Przedsiębiorstwie Usług 

Komunalnych podkreślić i co, i na końcu chciałem Państwu podziękować, bo pomimo tego, że 

rzeczywiście, że ktoś może zwraca uwagę, że nie ma jakichkolwiek dyskusji i tak dalej, sami 

doskonale wiemy, jak wyglądają te nasze spotkania na Komisjach, że się czasami wkurzamy 

na siebie, że się potrafimy posprzeczać, pokłócić, ale dla mnie to jest naprawdę bardzo ważna 

rzecz, że pomimo, że mamy różne poglądy, różne może nie kluby, ale różne środowiska 
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reprezentujemy, że potrafimy się rzeczywiście dogadać. I nie może nikt zarzucić, że tutaj ktoś 

jest faworyzowany, że komuś coś więcej no czasami trudno, może nie jest to takie do końca 

równe, ale czasami równo to nie znaczy sprawiedliwie, prawda? I tutaj też o to, co prosiłem 

Państwa już na inwestycję tegoroczną, to jest właśnie tu w okręgu naszego kolegi Czesława, 

żeby rzeczywiście, bo on z tego programu nie mógł skorzystać do końca i chciałbym, żeby ta 

inwestycja, która była, będzie robiona w tym roku, żeby akurat dotyczyła ulicy Polarnej 

Słonecznej. Dokładnie tak. Bardzo dziękuję, bo mówię, też takie przekonywanie się wzajemnie 

służy tylko temu, że my robimy, pracujemy wszyscy dla dobra mieszkańców miasta Lipna. Ja 

wiem, że pewnych rzeczy się nie da zrobić i tak, jak żeśmy się tutaj radna Wiesia też mówiła, 

że fajnie by było, jakby było lodowisko. No to są pewne rzeczy no mieszkańcy, ale mówię wy 

jesteście takim nośnikiem, przynosicie to, co mówią mieszkańcy, bo wielu z was przychodzi i 

mówi tak „ludzie mówią, ludzie mówią, ludzie mnie pytają”. I tak to wygląda, ale mówię. Pan 

Przewodniczący podkreślił dzisiaj na przykład to, że udało nam się wymienić wszystkie może 

nie wymienić, tylko nowe wybudować i tak dalej mówię tutaj o instalacjach fotowoltaicznych, 

ale ja się bardzo cieszę jeszcze z jednej rzeczy, która w tym w tym budżecie nie jest oceniana, 

ale ona zafunkcjonowała za tej kadencji. To jest wymiana całego oświetlenia w mieście Lipnie 

na oświetlenie ledowe. To pozwala nam naprawdę może niezupełnie (...) Słucham? No 

obwodnica to tak trochę poza nami, ale mówię, ale to, co mnie najbardziej to właśnie to, co 

bezpośrednio wpływa na nasz budżet, na nasze finanse. To jest właśnie to oświetlenie, które 

ona i tak drastycznie poszła do góry cena za energię, ale aż strach pomyśleć, przecież 

pamiętacie, jak było, że 2 lata temu czy 3 lata temu żeśmy musieli podjąć taką decyzję o 

wyłączeniu tego, bo szczerze mówiąc to były jakieś z naszej strony robione oszczędności. 

Także myślę, że jeszcze tej kadencji nam prawie rok został, że jeszcze zrobimy sporo i jak tylko 

opatrzność nam pozwoli, to będzie wszystko dobrze. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Serce się raduje z tego, co się dzieje, 

inaczej zapomina o rzeczach bardzo istotnych, czyli tego tyle jest na co dzień i to widać. A 

malkontenci byli, są i będą. A teraz zarządzam 10 minutową przerwę w obradach 

 

Ad. pkt. 5 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – wznowił obrady sesji Rady Miejskiej w 

Lipnie.  

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Ja tylko tak na wstępie chciałbym, żeby 

te wszystkie inwestycje, o których się mówiło, te wszystkie środki działały jak ta kula śniegowa, 

żeby ona się jeszcze bardziej nabierała po drodze tych środków, żeby miasto nie straciło tego 

impetu, w którym się rozwija. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lipnie – radny Kamil Komorowski – Miejskie 

Centrum Kulturalne w Lipnie zaprasza serdecznie, zaprasza wszystkich mieszkańców miasta 

Lipna na wernisaż wystawy rzeźby i malarstwa Stanisława Głowackiego pod tytułem 'Miłość, 

ból i cierpienie', które odbędzie się 22 czerwca 2023 rokuo godzinie 17:30. Serdecznie 

zapraszamy. 
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Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Może Ania jako przedstawicielka Zielonej Lipy 

zaprosi na jutro na koncert. 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Zaproszę. Stowarzyszenie Zielona Lipa ma zaszczyt 

zaprosić na Koncert na Łące, który odbędzie się jutro na PUK Arenie w Lipnie. Cała impreza 

zaczyna się o 17:00. W trakcie imprezy będą różne atrakcje, jak wiecie tu chodzi o rozpoczęcie 

lata kalendarzowego, więc to będą takie bardzo świętojańskie, że tak powiem sprawy i 

zwyczaje. Będą Wianki, będziemy robić wianki, warsztaty robienia wianków warsztaty jogi, 

joga na łące, będą takie osoby, które robią „dziką kuchnię” to znaczy z tego, co znajdziemy na 

łące albo w lesie jakieś takie zapomniałam słowa nie kwiatki, potrawy! Dziękuję bardzo. 

Grzyby też. Ja w zeszłym roku jadłam hamburgera z huby, więc tak, tego rodzaju sprawy i 

około 21:00 koncert zespołu Ptakova. Serdecznie zapraszamy. 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna -  To ja zaproszę 24 na Summer Fest. Ja zaproszę, a 

o dalszych wydarzeniach powie Pan Prezes, bo Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych 

obchodzi 15. lecie i też są oprócz Urzędu Miasta to Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych jest 

organizatorem i Starostwo Powiatowe w Lipnie. Nie ma Pana Starosty, ale myślę, że Pan Prezes 

o całym przebiegu tej uroczystości Państwa poinformuje. 

Marcin Kawczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Panie 

Burmistrzu, szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, szanowni Państwo radni. Oczywiście 

chcielibyśmy zaprosić z Panem Burmistrzem, z Panem Starostą na imprezę, która myślę, że w 

tej skali już wiele lat nie była. Po pandemii jesteśmy mocno powiedziałbym kolokwialnie 

wygłodniali tego typu imprez. Myślę, że dużo osób będzie chciało nas odwiedzić. Będzie 

bardzo to huczna impreza. Będą cztery zespoły, czyli będzie Shanguy będą Wilki, Poparzeni 

Kawą Trzy, Miły Pan. Także będzie bardzo fajna impreza. Poza tym Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych będzie świętowało 15. lecie. Jak już wcześniej powiedziałem, będą nasi 

pracownicy, będą pewne niespodzianki, o których nie chcę teraz mówić, bo niespodzianki to 

niespodzianki, ale będzie strefa foodtrucków, cała strefa gastronomiczna, będzie piwko, także 

zapraszamy serdecznie i będzie dobra pogoda, bo już wiemy, że będzie dobra pogoda. Aha, 

reklamować piwka nie można oczywiście piwko zero z mrugnięciem oka, także szanowni 

Państwo zapraszamy serdecznie. Będzie się działo. Myślę, że warto. Cała impreza do 24:00, 

zaczyna się od 17:00. Do zobaczenia. 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Zapraszamy Państwa, ale zapraszamy też 

mieszkańców miasta Lipna i powiatu lipnowskiego. Wszystkich, którzy będą rzeczywiście 

chcieli z nami te popołudnie 24 czerwca o 17:00 zaczynamy wszystkich tych, którzy będą 

chcieli z nami spędzić, serdecznie zapraszamy.  

Marcin Kawczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Myślę, że ta 

impreza będzie bardzo liczna, bo dużo osób z zewnątrz z powiatu przyjeżdżają, są zespoły takie, 

które naprawdę przyciągają. Będzie duża Scena, 2 telebimy w centrum miasta. Pogoda, nawet 

gdyby coś się działo wcześniej, to nas nie zaskoczy. Teren utwardzony, także serdecznie 

zapraszamy wszystkich mieszkańców powiatu i nie tylko miasta. 
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Ad. pkt. 6 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady L Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


